
1

SVATOKOPECKÉ
NOVINY číslo 3.–4.

lIsToPAD

Ročník 6 • 2024

Sběrová sobota 2024
KMČ Svatý Kopeček Informuje obyvatele, že společně 
s TSMO uskuteční „Sběrovou sobotu v plném rozsahu“ 
na parkovišti u penzionu Fojtství v termínu 23. 11. 2024 
od 8–12 hod. nebo do naplnění kapacity sběrových 
vozů.

Bude možné dovézt bio odpad, velkoobjemový 
odpad, ledničky, pračky, televize a nebezpečný odpad 
(olej, barvy, znečištěné obaly apod.).

Nebude možné odebrat stavební odpad a  pneu-
matiky.

KMČ Svatý Kopeček

Ohlédnutí za průběhem zřízení sociální služby pro osoby propuštěné 
z výkonu trestu odnětí svobody na Svatém Kopečku aneb „Druhá 
šance bez šance“
Svatý Kopeček. Dvě slova, která jsou odlišně vnímána z pohledu návštěvníka a místního občana. Hosté, kteří při-
jíždějí na Svatý Kopeček, mají představy o kouzelné bazilice s výhledem na Olomouc, zoo plné rozmanitých druhů 
zvířat, krásných lesních cestičkách a místě, kde se historie setkává s přírodou. Místní obyvatelé si samozřejmě uvě-
domují krásy svého domova, ale často je Svatý Kopeček pro ně zcela jiným příběhem. Příběhem, kde dominují pro 
místní praktické výzvy: overturismus, přeplněné silnice během sezóny, vysoká zátěž na infrastrukturu a nové projek-
ty jsou vnímány jako další ohrožení klidu a bezpečí.

Je tomu přesně něco málo přes rok, kdy se v médiích objevil titulek: Nový život po propuštění – na Svatém Ko-
pečku vzniká zařízení pro bývalé vězně. V tento okamžik se doslova strhla smršť telefonátů a diskuzí, která odhalila 
kontroverzi a  rozdílné postoje k  nově zřizované sociální službě. Pro některé byl tento projekt symbolem naděje 
a druhých šancí, pro jiné příčinou strachu a nejistoty.

Místní obyvatelé měli pocit, že k nim někdo „vtrhl na dvorek“ bez zaklepání. Nikdo je předem neinformoval, a tak 
se ocitli v situaci, kdy byli konfrontováni s otázkami o bezpečnosti, ochraně svých rodin a majetku. Není divu, když 
se nad hlavami rezidentů rozhodovalo o přítomnosti lidí, jejichž minulost často zahrnuje vše možné – od malých 
přečinů až po vážnější zločiny. V neposlední řadě zde také vyvstávala otázka, zda přítomnost další pobytové sociální 
služby na Svatém Kopečku, v kontextu vysoké koncentrace sociálních služeb v této oblasti, nerozvine nárůst kon-
fliktů. Jakmile se informace o nově zřizované sociální službě rozšířila, vytvořila se petice. K jejímu šíření a podepi-
sování se připojili nejen občané Svatého Kopečka a rodiče žáků ZŠ a MŠ Olomouc, Dvorského, ale i lidé z okolních 
městských částí. Petice měla vyjádřit jejich nesouhlas s umístěním zařízení v jejich sousedství. Obavy o děti, strach 
z neznámého a nedostatek informací vyvolaly v komunitě napětí, které se jen těžko dalo bez dalších kroků uklidnit.

Vedoucí předseda spolku Druhá míle, Milan Vašek, se posléze snažil s místními komunikovat a ukázat, že jeho 
cílem je pomoc a prevence recidivy. Ale většina místních občanů nebyla přesvědčena. Vznikající rozpor mezi ideály 
a realitou ukázal, že je poměrně složité přijmout tyto lidi, kteří se snaží znovu začlenit do společnosti. Kromě druhé 
šance pro osoby propuštěné z výkonu trestu odnětí svobody vyvstávaly otázky týkající se nejen samotného pro-
jektu, ale také důvěryhodnosti vedoucího spolku. I přes uvedené dlouholeté profesní zkušenosti ze sociální oblasti 
autenticita vedoucího spolku nestoupla.

Vzhledem k výše uvedeným okolnostem se za obyvatele Svatého Kopečka postavili zástupci olomoucké radnice 
s příslibem, že zařízení nezařadí do krajské sítě sociálních služeb, nebude tedy moci získat dotace. Příslib se proměnil 
ve skutek, který nabyl své podstaty a k 31. 8. 2024 je centrum sociální rehabilitace uzavřeno. Tento výsledek, i když 
pro někoho možná nečekaný, byl pro většinu místních obyvatel vítězstvím. Mnozí si oddechli, že jejich hlas byl vy-
slyšen, a že se podařilo zabránit příchodu dalšího potenciálního zdroje napětí do jejich komunity. Svatý Kopeček si 
tedy prozatím udržel své hodnoty.

Poděkování náleží všem, kteří se podíleli na průběhu těchto událostí spojených se sociální službou pro osoby 
propuštěné z  výkonu trestu odnětí svobody. Speciální poděkování patří JUDr. Květoslavovi Hlínovi a  jeho týmu 
HSP & Partners advokátní kancelář s.r.o. za precizní právní poradenství a hluboké nasazení, které vnesli do tohoto 
případu.

Lucie Karasová
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probíhat pravidelné kontrolní dny. Ve čtvrtek a  pátek 
31.10. a 1.11. 2024 byla na budově odborně odstraněna 
původní střešní azbestová krytina (vlnovka). Následně 
budou probíhat bourací práce a výstavba.

Přilehlé dětské hřiště bude až na výjimky po celou 
dobu realizace přístupné.

O dalším postupu prací vás budeme informovat. Ter-
mín dokončení stavby je plánován na říjen 2025.

V  případě  dotazů  týkajících  se  průběhu  realizace 
stavby můžete kontaktovat ZŠ Kopeček nebo KMČ Svatý 
Kopeček.

Jan Kolísko

Montáž opravené pumpy
u rybníku Radíkovská ulice
V říjnu byla na studni u rybníku na Radíkovské ulici in-
stalovaná opravená ruční pumpa, která byla v minulém 
roce odstraněná z původního betonového krytu. Stud-
na byla dále opatřena novou nadzemní skruží a beto-
novým krytem.

Výše uvedená studna byla jedním ze zdrojů vody pro 
část obce zvanou „famílije“ – viz foto.

Pumpa je plně funkční pro potřeby užitkové (nepit-
né) vody.

KMČ Svatý Kopeček

Stanoviště tříděného odpadu
u parkoviště ZOO
KMČ Svatý Kopeček se společně podílí s  oddělením 
odpadového hospodářství města Olomouce na přípra-
vě projektu na umístění stanoviště tříděného odpadu 
vedle parkoviště ZOO, které bude přístupné z  ulice 
Darwinova. Stanoviště bude umístěné podélně mezi 
chodníkem a parkovištěm u vjezdu na parkoviště. Na 
stanovišti budou umístěny kontejnery na plast, papír, 
sklo a tetrapack, které jsou v současnosti umístěny na 
ploše parkoviště. Kontejnery budou lépe dostupné 
pro obyvatele, ale i pro TSMO. Realizace se předpoklá-
dá v roce 2025.

František Prášil

Začala rekonstrukce budovy
u fotbalového hřiště
V  pátek 18.  10.  2024 byla budova na ulici Křičkova 4 
a část areálu fotbalového hřiště předána realizační fir-
mě INSTA CZ, s. r. o. k provedení rekonstrukce. V rámci 
přípravných prací byla vybudovaná příjezdová komuni-
kace k budově, která je situovaná mimo obydlenou část 
a  přilehlé parkoviště, bylo osazeno oplocení staveb-
ní plochy a  umístěno zázemí stavby. Na stavbě začaly 

František Prášil František Prášil

František Prášil
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Oprava komunikace u „Mexika“
V průběhu měsíce října začala rekonstrukce komunikace 
u ,,Mexika“ (vedle pošty). Součástí opravy byly umístěny 
nové obrubníky a bude položen nový asfaltový povrch.

Umístění nových obrubníků bylo projednáno 
s  majiteli přilehlých nemovitostí. Výsledkem rekon-
strukce je zamezení zatékání dešťových vod na jejich 
pozemky.

KMČ Svatý Kopeček

Jak dál?
Představení projektu – příprava
stavebních parcel pro výstavbu 
rodinných domů v lokalitě 
Adamovka
Současný stav v lokalitě mezi ulicí Kovařovicovou a Ada-
movkou vzbuzuje dohady, co se děje, co bude dál.
Pro fundovanou odpověď jsme se obrátili na investora 
společnost A. I. B. invest, s. r. o.

Možná jste si všimli, že prostranství kolem příjezdové 
cesty na Svatý Kopeček se mění. Probíhají zde stavební 
práce spojené s novými komunikacemi a všemi potřeb-
nými inženýrskými sítěmi na části polí pod „bytovkami“, 
které v budoucnu umožní individuální výstavbu rodin-
ných domů.

Lokalitu čeká budování dešťové a splaškové kana-
lizace, vodovodu, rozvodů elektřiny, optických kabelů, 
nové trafostanice, veřejného osvětlení, komunikací 
a vjezdů. Napojení oblasti na hlavní ulici (Dvorského) 
zajistí nová komunikace a chodník. Polní cesta do lesa 

k Adamovce zůstane zachována, polní cesta z Droždí-
na se napojí na novou komunikaci a  průjezdu Kova-
řovicovou ulicí se žádná změna nedotkne. Celý nově 
vybudovaný příjezd z hlavní ulice i rozšíření polní ces-
ty do Droždína převezme do svého vlastnictví město. 
Následnou individuální výstavbu rodinných domů již 
budou mít plně v  režii jednotliví majitelé stavebních 
parcel.

Problémy s  digitalizací stavebního řízení zpozdily 
vydávání stavebních povolení. V současnosti se to týká 
především čekání na stavební povolení pro rozvody 
elektrické energie, rozvody optických sítí a komunikací. 
Tuto stavební činnost realizuje společnost A. I. B. invest, 
s.  r.  o.,  ve spolupráci s  architektonickým ateliérem Ra-
ketoplán, s.  r.  o. Výsledkem bude vznik 18 stavebních 
parcel velikostí 1 000–3 000 m2.

Olga Němcová

Slunce svítí, vítr fouká a vy přesně
víte, co byste rádi dělali…
Ví to i děti na Svatém Kopečku, proto se dne 1. 10. 2024 
sešli s  rodiči a  kamarády u  baziliky Navštívení Panny 
Marie, kde je čekalo odpoledne plné skvělé zábavy 
s draky v oblacích. Drakiáda je tradiční oslava podzimu 
a vždy si přejeme, aby nám nepršelo a alespoň trochu 
foukal vítr.

I  letos se odpoledne sešli kamarádi z  mateřských 
škol Kovařovicova, Dvorského a Gagarinova z Droždína, 
aby předvedli, co jejich draci v  rukou dětí, ale hlavně 

Olga Němcová

František Prášil
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tatínků dovedou. Letos drakům, dětem i nám pořada-
telům velice přálo počasí a tak draci letěli po modré ob-
loze výš než k věžním hodinám. Dráčci jako netopýrci, 
ptáci, barevní, papíroví, usměvaví i  zamračení, krásně 
namalovaní. Někteří se pustili rovnou vzhůru, jiní si 
chtěli prohlédnout létající kamarády a  tak bylo někdy 
těžké je z  propletení vysvobodit. Draky hodnotila od-
borná porota a věřte, bylo to rozhodování velmi obtíž-
né. Pro dětské účastníky drakiády byly připraveny ceny 
za Nejoriginálnějšího, Nejvytrvalejšího – nejvýš letícího 
a Nejhezčího – vlastnoručně vyrobeného draka. Každý 
z malých i nejmenších účastníků si odnesl z drakiády di-
plom, balónek a drobnou sladkost. Nejhezčí odměnou 
ovšem stejně byly úsměvy spokojených dětí.

Učitelky MŠ Kovařovicova

Čím žila knihovna
na Svatém Kopečku?
Knihovna města Olomouce, pobočka Svatý Kopeček, 
uspořádala dne 21. 10. 2024 další akci z  volného cyk-
lu „Svatý Kopeček umí“ – besedu o životě a díle svato-
kopeckého malíře Bohumíra Dvorského „Můj dědeček 
malíř – viděno očima vnučky Hany“.

Posluchači měli možnost seznámit se průřezově se 
životem Bohumíra Dvorského, jeho studiem na Aka-
demii výtvarných umění v Praze, cestováním nejen po 

rodné zemi, ale i po cizích zemích, které ovlivnily jeho 
tvorbu a zejména s jeho bohatou tvorbou zprostředko-
vanou promítáním ukázek děl.

V  jeho krajinářských kompozicích se stále častěji 
objevovaly regionální náměty, a to v kresbách, litogra-
fiích i olejových obrazech. Jeho celoživotním tématem 
bylo zaznamenávání přírodních scenérií. Obrazy Bohu-
míra Dvorského se vyznačují velkým citem pro detail, 
vnímání okolní krajiny a její krásy. Vyzývají k zamyšlení 
a navozují příjemný klid a pohodu. Bohumír Dvorský se 
věnoval i  ilustrační tvorbě. Několikrát ilustroval báseň 
Svatý Kopeček Jiřího Wolkera.

Velký zájem vzbudily obrazy z  prostředí Svaté-
ho Kopečka, prostředí známého většině přítomných. 
Vzpomínka patřila i jeho manželce „paní učitelce Dvor-
ské“, která zanechala v  mnohých nezapomenutelnou 
stopu.

Představena byla i  vila Bohumíra Dvorského, před-
stavující architektonicky zajímavý objekt při vjezdu na 
Svatý Kopeček. Vila se zachovala díky současných ma-
jitelů dodneška v autentické podobě včetně interiéro-
vého vybavení. Další informace o  této vile naleznete 
v  publikaci „Slavné vily Olomouckého kraje“, kterou je 
možné zapůjčit v místní knihovně.

Akci, která se nesla v přátelské atmosféře, připravily 
Mgr. Hana Prekop Dvorská, Mgr. Jana Běhalová a Paed-
Dr. Olga Němcová.

A co chystáme na jaro 2025?
Zajímavou výstavu ručních prací paní Jany Ulmano-

vé. Všichni jste co nejsrdečněji zváni a těšíme se na vás 
v naší místní knihovně.

Mgr. Jana Běhalová, knihovnice

Setkání s básníkem: Svatý 
Kopeček vzdal hold
Jiřímu Wolkerovi
Když Jiří Wolker v roce 1924 opustil tento svět, zane-
chal po sobě odkaz, který ani po 100 letech neztrácí 
svou sílu. Tento odkaz jsme si začátkem října připo-
mněli akcí „Jiří Wolker 100  let“. Zajímá vás, jak celé 
setkání probíhalo a co zajímavého dělo?

Bylo podzimní odpoledne 5. října, a zatímco se dešťo-
vé kapky pomalu utišovaly, šedé mraky se rozestupovaly, 

P. Fiala K. Látal

Učitelky MŠ Kovařovicova
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Básně Jiřího Wolkera prolínající celým programem 
v procítěném podání Hany Králové, studentky UP Olo-
mouc, byly umocněny nádhernou hrou na violoncello 
Alberta Brazzale, ředitele litovelské sýrárny.

A jak celou akci hodnotí předseda komise František 
Prášil, který se na organizaci akce také podílel: „Nejen-
že jsme vzdali hold Jiřímu Wolkerovi, ale zároveň jsme 
vytvořili příležitost pro sousedské setkání. Lidé ze Sva-
tého Kopečka i širšího okolí se mohli potkat, popovídat 
si a společně si užít příjemné podzimní odpoledne plné 
poezie a hudby“.

Poděkování patří všem, kteří se na přípravě akce ne-
zištně podíleli, ať již vystoupením v  rámci programu, 
či provozním zajištěním, údržbou zeleně, poskytnutím 
památeční lípy aj.

Už nyní se v hlavách organizátorů rodí myšlenka, jak 
na tuto krásnou akci navázat. Zkušenosti z  letošního 
roku by mohly být základem pro další příjemné odpo-
ledne plné hudby, poezie a sousedské atmosféry, tento-
krát k výročí 125 let od Wolkerova narození. Chcete být 
příští rok u toho?

K. Látal

Čím žije svatokopecký poutní 
areál a a přilehlé Návrší Jana 
Pavla II.?
Také letošní podzim u svatokopecké baziliky byl velmi 
pestrý. Střídali se tu farní akce pro děti, mládež i do-
spělé s akcemi dalších pořadatelů. Letošní díkůvzdání 
v bazilice slavené s pestrou výzdovou z květin, ovoce 
a zeleniny 29. září má v bazilice ještě i teď svůj plod 

aby nám daly naději na lepší počasí. Zájemci a milovníci 
Jiřího Wolkera se začali scházet u kříže pod svatokopec-
kou bazilikou, který byl postaven prarodiči Jiřího Wolke-
ra, Anežkou a Jiřím Skládalovými, jako poděkování Bohu 
za jeho narození. Za zvuků violoncella v podání Alberta 
Brazzale, který přednesl dojemnou skladbu Ave Maria, 
jsme poprvé společně zavzpomínali na Jiřího Wolkera. 
Mnozí se v duchu vrátili k jeho odkazu a symbolicky mu 
poděkovali za jeho přínos české poezii. Úryvek z básně 
„Svatý Kopeček“ umocnil sílu okamžiku.

Po úvodu u  Wolkerova kříže se všichni přesunuli 
k  Wolkerově vile, sousedící s  Krásnou vyhlídkou. Tento 
dům hrál v  životě Jiřího Wolkera důležitou roli. Bustu 
básníka i dům – vilu Belavue posvětil P. Mgr. Adrián Pavel 
Zemek, O.Praem., farář na Svatém Kopečku.

Symbolickým vrcholem akce Jiří Wolker – 100 let bylo 
zasazení pamětní lípy. Každý z návštěvníků se přidáním 
hrsti hlíny podílet na vzniku živého odkazu, který ponese 
básníkovo jméno. Lípa bude ozdobena kovaným ozna-
čením od uměleckého kováře Milana Poliána, připomí-
najícím tuto významnou událost.

Závěr odpoledne patřil neformálnímu sousedskému 
setkání Na Krásné vyhlídce, kde se mísila vůně dobrot 
s pohodovou atmosférou. Uvolněná nálada a přátelské 
rozhovory ukázaly, že Jiří Wolker nezůstává jen v  kni-
hách, ale stále žije v srdcích mnoha lidí.

Celým programem hosty společně provedli Olga 
Němcová, členka Komise městské části Svatý Kopeček, 
a Kryštof Látal, duchovní otec akce.

Fascinujícími detaily z Wolkerova života oslovil dychti-
vé posluchače Mgr. Jan Slavotínek, literární historik a vy-
sokoškolský pedagog, skutečný znalec Wolkerova díla 
i  života. Odhalil příběhy a  zajímavosti, které mnohým 
z přítomných ukázaly básníka v jiném světle.

K. Látal K. Látal
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Adrián Zemek

Adrián Zemek
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„strom díkovník“, který návštěvníci baziliky nechali 
rozkvést mnoha stovkami barevných lístků, popsa-
ných svými díky. Z pátku a na sobotu 11. a 12. října 
se konalo Potáborko, na kterém si připomněli své 
táborové zážitky asi 3 desítky účastníků i pořadatelů 
letošního farního tábora. Zábavné soutěže, večerní 
hra na prostranství pod bazilikou a na farní zahradě, 
přenocování v prostorách farního centra a další den 
zapojení se do letošní Drakiády, kterou charita pořá-
dala nejen pro vietnamskou komunitu rodin s dětmi. 
Draci se třepetali nad bazilikou a  návrším i  v  neděli 
13. října při další drakiádě, tentokrát pořádané „Akcí 
Olomouc a okolí“ . Do soutěží se se zapojily desítky 
dětí s doprovodem. A draci se třepotali nad Svatým 
Kopečkem ještě mnohokrát ve větrné podzimní dny. 
Letošní „Běh pro Hospic“ se konal 19. října a celkem 
běželo 251 přihlášených účastníků. V sobotu 26. října 
se konala výjezdní brigáda z  Kopečka do Zátoru na 
pomoc lidem postiženým letošní povodní. Celkem 
se zúčastnilo 15  osob. Přivezli a  štípali dřevo na le-
tošní topnou sezonu, malovali místnosti pro bydlení 
na faře v Zátoru, třídili oblečení, aby se mohlo rozdě-
lovat potřebným. A  bohatý je i  výhled dalšího dění. 
Nejbližší je Svatomartinský průvod a oslava , která za-
číná 11. listopadu v 17 hodin u sv. Jána na Sadovém 
náměstí. Krom zpívání dětí ze ZŠ na Svatém Kopečku 
se můžete těšit na setkání se svatým Martinem, „mar-
tinské“ perníčky a  malý dárek pro každé dítě, a  pak 
svatomartinskou oslavu v  ambitu svatokopeckého 
areálu při svařáku, kávě, čaji a drobném občerstvení. 
Benefiční prodej adventních věnců se letos koná na 
1. adventní neděli 1. prosince od 8 do 12 hodin před 
bazilikou. Setkání se svatým Mikulášem a nadílka dě-
tem bude letos 5. prosince od 17 hodin stejně jako 
loni v  ambitech za bazilikou. Výstava Betlémů bude 
otevřena veřejnosti od soboty 23. prosince od 10 ho-
din do 16 hodin až do 1. ledna 2025.

A  letošní Živý betlém před kaplí Jména Panny Ma-
rie v ambitech začne 25. prosince na Hod Boží vánoční 
od 16.30. Všichni obyvatelé ze Svatého Kopečka, farníci 
i ostatní lidi dobré vůle jsou srdečně zváni na všechna 
uvedená setkání.

Všem přeji pokojný Advent, radostné Vánoce a po-
žehnaný nový rok 2025.

Adrián Zemek O. Praem.

ZOO v pohledu čísel
Po skončení letní sezóny, která byla pro zoo vydařená, 
byť pro obyvatele Svatého Kopečka náročnější, jsem se 
obrátila na mluvčí zoo paní Ivetu Gronskou se žádostí 
o její vyhodnocení a o krátký výhled do konce roku.

Jak hodnotíte letošní letní sezónu z hlediska návštěv-
nosti?
Pakliže porovnáme prázdninové měsíce tohoto roku 
s předchozím rokem, registrujeme v nich nárůst návštěv-
nosti. Ve zmíněných měsících jsou nejčastějšími hosty za-
hrady lidé ze vzdálenějších koutů republiky. Rovněž je po-
třeba zohlednit faktor počasí, neboť hraje roli v jakémkoliv 
období. Celková návštěvnost k poslednímu srpnu sice ho-
voří pro nepatrný nárůst, ale nejedná se o nikterak vysoké 
číslo, které by si zasloužilo hlubší komentář. Samozřejmě 
velmi děkujeme všem lidem, kteří do zoo zavítali.

2023 2024
červenec 69 579 65 088
srpen 56 898 66 711
celkem 296 851 303 343

V  průměru lze zjednodušeně hovořit o  5 tisících ná-
vštěvníků na každý den měsíce července a  srpna, 
což vyvolává velký tlak na parkování. Jaká opatření 
v tomto směru učinila zoo?
V  olomoucké zoo byl před nedávnem spuštěn nový 
parkovací systém, jehož náklady si vyžádaly investici 
15  mil  Kč, investorem byl zřizovatel Statutární město 
Olomouc. Na 14 digitálních cedulích (první je už na 
kruhovém objezdu v  Samotiškách) monitoruje kapa-
citní obsazenost celkem pěti parkovišť. Zpřehledněním 
jejich obsazenosti došlo ke spokojenosti lidí, kteří se 
zahradu chystají navštívit a prakticky ihned se mohou 
dovědět, zda svým autem v  reálném čase zaparkují, 
nebo je parkovací kapacita vyčerpána. Nic to ovšem 
nezměnilo na faktu, že je parkovacích míst dramaticky 
a historicky málo a v exponovaných dnech jejich počet 
cca 380 míst nemůže zájem návštěvníků uspokojit. Sys-
tém obhospodařuje jedna stálá osoba zoo a cca 20–25 
jejich brigádníků.

Jaké akce se setkaly s velkým zájmem návštěvníků?
Mezi nejoblíbenější, zejména mezi dětmi, patřila ko-
mentovaná krmení. Celkem na deseti stanovištích 
mohli návštěvníci nahlédnout do zvířecích domácností, 
a kromě ukázky krmení se dovědět i mnoho zajímavostí 
z jejich života. Představil se lemur kata, panda červená, 
surikaty, kočkovité šelmy aj.

S  velkým zájmem se setkalo i  vlčí safari. Jedná se 
o jediné vlčí safari v republice, které je součástí celého 
safari komplexu. Ten kopíruje zoogeografické zóny, ná-
vštěvníci ním projíždí v safarivláčku a mohou se sezná-
mit se zvířaty hned několika kontinentů.

Mezinárodní noc pro netopýry představila tato pro 
mnohé, tajuplná zvířata. Večerní procházka zahradou 
spojená s  jejich pozorováním jen umocnila neobvyklý 
zážitek.

Proběhly v ZOO nějaké změny? Čím se můžete poch-
lubit?
Zaznamenali jsme výrazné úspěchy zejména ve dvou 
oblastech: v péči o návštěvníky a v chovatelské oblas-
ti. Došlo k rozšíření gastro nabídky otevřením provozu 
u  lanového centra pod názvem snack U  Lanáčku. Vel-
ké chovatelské úsilí našich chovatelů bylo korunováno 
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KALENDÁŘ AKCÍ 2024
Svatý Kopeček a okolí

So 23. 11. 18.00–23.00 Vinný košt
  Lošov – kulturní dům
So 23. 11. 8.00–13.00 Sběrová sobota
  Svatý Kopeček
So 07. 12. celý den Mikulášská nadílka
  Droždín
Ne 22. 12. 19.30 23.30 Předvánoční setkání Sokolů
  Svatý Kopeček – Sokolské hřiště
So 14. 12. 10.00  Vánoční strom pro zvířata
  Zoo Kopeček

Ne 22. 12. 19.30 23.30 Předvánoční setkání Sokolů
  Svatý Kopeček – Sokolské hřiště
Út 24. 12. od 09.00 Vánoční dárek pro návštěvníky
  Zoo Kopeček
Út 24. 12. 15.00 Vánoční mše
  Bazilika
Út 24. 12. 24.00 Půlnoční mše vánoční
  Bazilika
St 25.–30. 12. od 16.00 Večerní vánoční prohlídky
  Zoo Kopeček
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Zdroje: zskopecek.cz, sokolsvatykopecek.cz, sdhdrozdin.webnode.cz, sklosov.webnode.cz.

dvěma úspěchy. Po 3leté se podařilo odchovat mláďata 
plameňáků růžových a narození samičky pakoně bělo-
ocaséto. Více je možno se dočíst v tiskových zprávách:
www.press.zoo-olomouc.cz/tiskove-zpravy-2024/TZ-
58-2024-07-18-GASTRO_PRIMATOR/
www.press.zoo-olomouc.cz/tiskove-zpravy-2024/TZ-
65-2024-08-14-PAKUN/
www.press.zoo-olomouc.cz/tiskove-zpravy-2024/TZ-
66-2024-08-23-PLAMENAK/
Před nám jsou poslední měsíce roku 2024. Mohla bys-
te nám představit nabídku akcí?
Nejbližší akcí a  současně jednou z  nejnavštěvovaněj-
ších celého roku, kterou situujeme do podzimního ob-

dobí, je Strašidelný týden zoo, s dýňovou a dušičkovou 
výzdobou.

Jako každý rok, tak i letos nabídneme Večerní vánoč-
ní prohlídky s průvodcem v pohádkové zoo. Klid, poho-
da, vánoční výzdoba, teplý punč – prostě úplně jiná zoo 
než v  létě. Venku chladno, ale v  pavilonech příjemně 
vytopeno. A zvířata? Řada z nich je mnohem aktivnější 
než za letního horka. Komentované prohlídky jsou od-
měnou pro ty, kteří vydrží až do odpoledne. Průvodce 
vychází z dětského hřiště v areálu v 16.00 a 18.00 ho-
din. Na prohlídku s  průvodcem není nutná registrace. 
Po celou dobu prohlídek bude svátečně a pohádkově 
vyzdobený areál.


